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Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

I forbindelse med behandlingen af (L 197) Forslag til Lov om Rådet for  26-05-2014 

Ungdomsuddannelser har udvalget i brev af 21. maj 2014 efter ønske fra 

Rosa Lund (EL) stillet mig følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål 1: 

”M inisteren bedes uddybende redegøre for, hvorfor UU-centrene, som 

har opsamlet stor viden og erfaring om overgangen fra grundskole til 

ungdomsuddannelse, ikke bliver repræsenteret i rådet med en repræsen-

tant efter indstilling fra UU-Danmark?” 

 

Svar: 

Jeg er enig i, at overgangen mellem grunduddannelse og ungdomsuddan-

nelse og overgangen mellem ungdomsuddannelse og videregående ud-

dannelse er vigtige temaer for rådet, som derfor også er direkte nævnt i 

lovforslagets § 1, stk. 2, nr. 8. 

 

Sammensætningen og størrelsen af rådet er udtryk for en nøje afvejning 

af hensynet til dels at sikre en repræsentation af centrale interesseorgani-

sationer, dels at have et medlemsantal, der ikke på grund af sin størrelse 

modarbejder en fleksibel og kompetent arbejdsform. Det min vurdering, 

at alle relevante interesser overordnet set er repræsenteret i rådet.  

 

De 17 medlemmer, der udpeges til rådet efter indstilling af en række or-

ganisationer m.v., repræsenterer organisationer, der har en særlig interes-

se i ungdomsuddannelserne, såsom elever, ansatte og skoleledere, hvortil 

kommer centrale interessenter som DA og LO , handicaporganisationer-

ne foruden KL og regionerne.  

 

UU-centrene er kommunalt forankrede, og jeg forventer, at KL varetager 

alle kommunale ansvarsområder via KL’s repræsentation i rådet, herun-

der også UU-centrene og vejledningsområdet. 
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Som sagt er jeg enig i, at overgangen mellem uddannelser er et vigtigt 

tema for rådet, og rådet vil derfor til enhver tid kunne gå i dialog med 

eksterne parter og inddrage relevant kompetence som led i sin rådgiv-

ning, herunder i forbindelse med drøftelse om overgangen mellem 

grundskole og ungdomsuddannelser. 
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